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NAGYBŐJT 1. VASÁRNAPJA                    C év                    1 - 4 oldal 

 

Olv.: MTörv 26,4-10 – Róm 10,8-13 – Lk 4,1-13 

Jézus megkísértése 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! Húsvéti előkészületi időben vagyunk. Szerdán hamvazószerda volt, 
ezzel elkezdődött a nagyböjti idő. Hamvazószerdán egy elhatározást tettünk azokkal, akik itt 
voltak a szentmisén. Azt hangsúlyoztuk, hogy új irányt adunk az életünknek. Ha a bevezető 
ének üzenetét magunkévá tesszük: az Úrhoz kiáltozunk! Segítséget kérünk Istentől! Pál 
apostol meg is mondja, hogy mit kérjünk:  
 

„Ugyanaz a lelkület legyen bennetek, amely Jézus Krisztusban volt!” 

 

Ez azt jelenti, hogy Jézus Krisztus a hatalmát  
sohasem használta a maga javára,  
hanem mindig csak mások érdekében! 
Ez a megváltás! Ez az új irány! 

 

Gondolkodjunk el ezen és szóljunk az Istenhez!  
A legértelmesebb szó: Bocsáss meg nekem én Istenem! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! 
A sátán nem hagyja abba próbálkozásait. Hatékonyan működik és sikerül megzavarnia 
bennünket a gondolatainkban, cselekedeteinkben. Tele vagyunk békétlenséggel, 
nyugtalansággal. Eljuthatunk odáig, hogy nem látjuk az élet értelmét, pedig mekkora ajándék, 
mekkora lehetőség az ember számára, hogy boldoguljon és boldog legyen! 

 

A nagyböjti idő ezért aktuális, újra és újra aktuális, 
mert nap, mint nap át kell gondolni, hogyan tovább? 

Minden egyes nap új feladat! 

 

Jézus tanítása szerinti emberekké kell válnunk! 
A sátán legfortélyosabb, legbehízelgőbb kísértése: elhiteti velünk, hogy meg kell tervezni az 

életünket, különböző önanalíziseket kell készíteni, hogy fölmérjük a lehetőségeinket.  
 

Amikor az életünket tervezzük, akkor keressük meg az Istent! 

Az ember számára ez az egyetlen lehetőség! 

 

Egyfolytában tervekről beszélnek. Különböző gyakorlatok vannak már óvodás kortól, hogy 
felkészítsenek az életre. Elfelejtik megkeresni az Istent! A válság - mondhatom így : a puszta, 
amiben élünk - azt jelenti, hogy önfejűen a magunk útját járjuk, mint az első Ádám. Olyanok 
lesztek, mint az Isten. A paradicsom, a boldogság kertje is kerítéssel volt körülvéve. Ezek 
jelképek. Az ember nem érezte jól magát, mert korlátot látott a kerítésben, úgy gondolta, hogy 
ez az Istennel való kapcsolatát függetlenségében korlátozza. A lehetőségei leszűkültek. 
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A váláság kezelése csak isteni program szerint lehetséges, mert emberek vagyunk, lelkünk 
van, Isten képére és hasonlatosságára teremtettünk! Jézus a második Ádám, aki ebben a 
válságkezelésben példát ad és utat mutat! Pál apostol így nevezi Jézust, erről beszél 
teológiájában. Jézus - a második Ádám - Ember akart lenni, azt akarja, hogy mi is emberekké 
váljunk! Nem istenkedni kell az embernek. Jaj az embernek, ha egyik istene lesz a másiknak.  

 

Jézus tanítása szerinti emberekké kell válnunk! 

Pál apostol tanítása szerint a szívünkben, az ajkunkon legyen az Ige! 

 

Isten nagy kérdése: Hogy állunk a szeretettel? 
Életünk mindig válságban van. Az Isten nélküli történelem elindult már a paradicsomból és 
különböző módon jelenik meg a történelem során. Az ember megtanulhatja Jézustól, hogyan 
kell élni kísértések közepette, amik nem szűnnek meg, mert a sátán hatalmas.  
 

Minden kísértés azt jelenti, 
hogy az Isten kérdést tesz föl és nekünk válaszolni kell! 

 

Válaszolhatunk igennel és nemmel. Választhatjuk az Istent és elutasíthatjuk. Kevesen 
gondolnak arra, hogy aki az Istent választja, az embert is választja. Aki az Istent nem 
választja, annak az esetében nem hiszem el, hogy az embert választja. Van elegendő jó a 
szívünkben ahhoz, hogy mindig megtegyük azt, amit meg kell tenni a másik emberért és a 
másik embernek? Ha lenne, akkor a világ másképpen nézne ki. Az evangélium szellemében 
összetartozni emberekkel azt jelenti, hogy az ember Isten előtt felelős a másik emberért. Ha ez 
hiányzik a gondolkodásunkból, akkor gyönyörű eszméket hirdethetünk, nagy gondolatokat 
fogalmazhatunk meg és mire jutunk?  
 

A kísértés arra való, hogy az ember döntsön! 

A kísértés Isten nagy kérdése: „Hogyan állunk a szeretettel?” 

Minden kísértés elsősorban erre keresi a választ! 

 

A válság, amibe belekeveredtünk abból adódik,  
hogy csak önmagunkra gondolunk.  
A válság, amiben élünk abból származik,  
hogy hatalomhoz jutunk és visszaélünk vele.  
A válság, amiben vagyunk azt jelenti,  
hogy a biztonságunkért mindenre hajlandók vagyunk,  
szinte mindent odaadunk, a lelkünket is! 

 

Az Isten kérdése: Hogy állunk a szeretettel? 

 

A krisztusi megkísértés arra hívja fel figyelmünket,  
hogy Jézus nem él vissza a lehetőségeivel! 
Jézus nem él vissza a hatalmával!  
A kövekből nem lesznek kenyerek!  
Jézus nem produkál mutatványt azért,  
hogy az emberek csodálják! 
Jézus nem hajlandó leborulni azért, 
hogy a gonosz uralkodhasson! 
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Önvizsgálatra és bocsánatkérésre van szükség!  
Nagyon komoly kérdés ez, az egész nagyböjt arról szól, hogy az ember képes-e megmenteni 

életét ebből a válságból? Hallottuk, Jézus a Lélek ösztönzésére ment a pusztába! Az 
ószövetségi Szentírás egy másik alkalommal ugyancsak beszél erről:  
 

„Kivittelek a pusztába, hogy a lelkedre beszéljek!”  
 

Lelkedre beszéljek: 
hogy állsz a hűséggel, 
hogy állsz a bizalommal  

és hogyan is tartozunk össze?  
Isten a pusztába viszi népét, hogy ezen elgondolkodjanak:  

hogyan tartoznak Istenhez, 

mekkora a bizalmuk Benne,  

valóban egységben vannak-e az Istennel? 

 

Önvizsgálatra és bocsánatkérésre van szükség, 
  hogy kimeneküljünk a válságból! 
 

Ha ezeken a kérdéseken elgondolkodunk, akkor roppant egyszerűvé válik számunkra ez a 
válság. Az életünket akarjuk rendezni. Legfontosabb az, hogy megkérdezzük magunktól: 
 

Mennyi beleszólása van Istennek az életünkbe? 

 

Ez ezt jelenti:  

Az ember nem csak magára gondol, hanem a másik emberre! 
Ez azt jelenti:  

Az ember a lehetőségeivel nem él vissza!  
Ha lehetőségei vannak, azt a másik ember javára használja!  

Ez azt jelenti:  

Az ember a maga biztonságát sohasem építi a másik kárára!  
Ha az ember ezt az igazságot elfogadja, ez a krisztusi igazság! 

 

Isten így gondolta el Krisztus által a megváltást! 

 

Roppant egyszerű a kérdés. Belátni egyáltalán nem nehéz.  
Ahhoz, hogy ezt belássuk önvizsgálatra és bocsánatkérésre van szükség!   

 

A lelki terhet csak Isten tudja levenni a vállunkról! 

 

Az idei nagyböjt nagy lehetőség!  
Isten nagy kérdése mindennapi gondjainkkal, bajainkkal, megpróbáltatásainkkal: „Hogy 
állunk a szeretettel?” Minden ezen múlik! Jézus megkísértése az önfenntartással, a 
hatalommal, a biztonsággal kapcsolatos mindennapi kérdés.  
 

Az ember új életet csak akkor élhet, 
ha mindezek közepette tudja, hogy minden ember a testvére! 

 

+  A M E N  + 
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
Most, amikor ezt az imádságot imádkozzuk, köszönet és hála legyen szívünkben azért a 
tevékenységért, amit a Máltaiak 900 éve végeznek az emberekért, ezen belül a magyarok is. 
 

Múlt héten Rómában voltam, ahol a Máltai Rend 900 éves évfordulóját ünnepelte. Különböző 
konferenciák, tanácskozások voltak három napon át. Sok mindenről szóltak, 900 év rengeteg 
tapasztalattal ruház fel bennünket.  
 

A Magyar Máltai Szeretetszolgálat többször is szóba került, 
mint a világban működő Máltai Szervezetek 

legaktívabbja, legsokoldalúbbja, legtalálékonyabbja, 
számtalan olyan programmal, 

 amit mások szeretnének és igyekeznek követni, utánozni! 

 

Ennek megbecsülése és értékelése volt, hogy szombaton, a záróünnepségen a Szent Péter 
Bazilikát megtöltő hatalmas tömeg nevében a Szentatyát én köszönthettem.  
 

Hatalmas nemzetek, franciák, németek, spanyolok képviseletében 

egy magyar ember állt a pápa elé! 

Ez a Magyar Máltaiaknak szólt! 

 

Sajnos a médiumok itt Magyarországon teljes érdektelenséggel kísérték ezt az ünnepséget, 
miközben ha valamelyik nemzetnek ünnepelni kell, az legfőképpen a magyar. Még a 
kérésünkre sem mozdult a magyar médiumok világa. Fájdalmas. Még próbálkozunk, de a 
világ válsága ebből is származik, hogy a jó nem érdekli annyira a hírközlő eszközöket, mint a 
botrányok.  

Köszönjük meg a jó Istennek ezt a 900 évet! 

 

A Máltaiak itt voltak Magyarországon is már a XII. században. Az ő munkálkodásuk is 
abbamaradt 1945-ben. 

 

A Magyar Máltai Szeretetszolgálat volt az újraindítója ennek a szellemiségnek! 

Adjunk hálát ezért az Istennek! 

 

Mi Atyánk… 

 

 

 


